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 ВЕРЕСЕНЬ-2020 

1 вересня - День знань  

2 вересня - День нотаріату  

8 вересня - Міжнародний день пи

сьменності. Міжнародний день со

лідарності журналістів. 

 12 вересня - День фізичної культу

ри і спорту. День українського  

кіно 

15 вересня - Міжнародний день  

демократії 

16 вересня - Міжнародний день  

збереження озонового шару  

19 вересня - День винахідника і ра

-ціоналізатора  

27 вересня - Воздвиження Хреста  

Господнього. Всесвітній день тури

зму. День машинобудівника.  

30 вересня - День мучениць Віри, 

Надії, Любові та матері їх Софії.  

Всеукраїнський день бібліотек. 

 

ШАНОВНІ ВИКЛАДАЧІ!  

ВІТАЄМО З ДНЕМ ПРАЦІВНИКА ОСВІТИ! 

Від усієї душі дякуємо вам за цю благородну, почесну і шано-

вану працю, за знання і уміння, успіхи і досягнення. Ви ведете 

молодь крізь нетрі непізнаного і незнайомого. На цьому шляху 

вчите добру і справедливості, допомагаєте долати перешкоди і 

труднощі, оберігаєте від помилок. Ми їхні наставники. Тож да-

руємо їм надію і допомагаємо розправляти крила для великого 

польоту довжиною в життя. Успіхів і знань! 

 

ВАЖЛИВІ ПОДІЇ  

24-25 вересня - III International 

Scientific Congress Society of 

Ambient Intelligence 2020 (спіл-

кування онлайн науковців – че-

рез кордони і відстань). 

28 вересня – посвята в студенти 

– це урочистість, якою почи-

нається навчання першокурс-

ників. У ній стільки емоцій: хви-

лювання і радість, запал і рішу-

чість, тривога й очікування… 

Довга й цікава дорога до знань. 

17-18 вересня – обмін думками 

на Форумі Асоціації юридичних 

клінік України. Одна із його уча-

сниць – декан юридичного факу-

льтету ДУЕТ Катерина Дацко. 

14 вересня - Конференція пер-

винної профспілкової організації 

університету.  

 

  

https://www.duet.edu.ua/ua/press-center/events/119
https://www.duet.edu.ua/ua/press-center/events/119
https://www.duet.edu.ua/ua/press-center/events/119


24-25 вересня відбувся  
III Міжнародний науковий конгрес 

SOCIETY OF AMBIENT 

INTELLIGENCE 2020 

 
 
 
 

 

Спікери й учасники з 4 країн: України, Узбекистану, Латвії,  

Польщі. Провідні науковці, підприємці, експерти у сфері цифро-

вих технологій, права, соціальної відповідальності 

 

Нетворкінг: знайомства і можливість налагодження партнерства з науков-

цями та бізнес спільнотою. Повне занурення в актуальні питання сучасності 

та інсайти експертів з питань:  

 

новітніх трендів і викликів цифрової економіки; 

бізнес комунікацій; 

прав людини та відповідальності бізнесу; 

інноваційних технологій у соціальній роботі;  

екології та здоров’я;  

перспектив розвитку промисловості 4.0. 

 

 

(Про роботу Конгресу читайте згодом на сторінках нашого сайту) 

Конгрес закликає організацію багатосторонньої платформи до 

співпраці Академічної асоціації та бізнесу з  

метою створення нових знань та обміну інформацією і  

передовим досвідом, із сучасними тенденціями, ключовими факто-

рами та особливостями технологічного розвитку інформації, суспіль-

ство про умови глобалізації цифрової економіки 

 



 

 
 

Говорять учасники Конгресу 

 
Ірина Максимова: 
-  Дуже приємно долучитися до такого чудового заходу разом із колегами! 

Два дні поспіль Конгрес об’єднував у мережі наукову спільноту та бізнес-

практиків із різних куточків світу, незважаючи на тимчасово закриті кор-

дони, час і простір! Ми вкотре переконалися, що цифрові технології 

«відкривають двері там, де раніше були стіни». 

 

Віталій Шапран: 

 

- На запрошення Державного університету економіки і технологій (ко-

лишній Криворізький економічний інститут КНЕУ) я взяв участь у Тре-

тьому міжнародному конгресі науковців. Конгрес зібрав (окрім України) на 

платформі ZOOM науковців із Узбекистану, Польщі, Португалії та Латвії. 

Мені дуже приємно було побачити своїх учителів, колег і студентів, хоча і 

радість від спілкування залишалась віртуальною. Доповів про стан нашої 

економіки, про тонкощі монетарної політики під час коронокризи.  

 

Важливо, що  

потужні регіо-

нальні виші, які 

максимально 

наближені до  

реального сек-

тору, не залиша-

ються осторонь 

економічних  

проблем і  

виходять на 

міжнародний 

рівень 

https://www.facebook.com/shapranv?__cft__%5b0%5d=AZVB4uY0_-fPEfcNYptq85V4gR-s0_XJS0OFNf1GAwaE0nYK9bRrVcUOdOlnWuYfEfktUyOoGLMbhhbWrsugT9t771XTm0VQ-9hjgxojZdoN5po3COLyBPJSyCa5xv7Gnr0BYxTBFSdzxnrzJ2BSoZszAQjOFVCiuWHBOJqHwfQPb9bDV6YMDrRJyKxRBgyBfUU&__tn__=-UC%2CP-R


УРОЧИСТА ПОСВЯТА В СТУДЕНТИ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Посвята - річ традиційна. З неї розпочинається шлях у студентство, 

усвідомлення себе частиною багатомільйонної студентської спільноти і 

нове - активне і захоплююче життя. Тому навіть у карантинні часи ми не 

змогли цілком відмовитися від цієї важливої традиції. 

Традиційно, розпочалося урочисте дійство зі звучання Гімну України. 

- Кожен рік ми починаємо посвяту у студенти зі слів: «Цей рік увійде в 

історію...», - говорить випускник КЕІ 2012 року, телеведучий телеканалу «1-

й Міський», шоумен Нік Малкович. - І кожен рік є особливим і вагомим. 

Але 28 вересня 2020 року увійде в історію як подія епохального значення – 

перший курс починає нову історичну епоху в новоствореному виші нашого 

міста – Державному університеті економіки і технологій. 

З вітальним словом звернувся до молоді в.о. ректора ДУЕТ, д.е.н., профе-

сор Андрій Шайкан. Найщиріші його слова сьогодні – саме їм, першокурс-

никам. 

Прийшла та неповторна мить, щоб перед вами шлях відкрить для дійсних 

звершень... 

ДУЕТ – це історія і сучасність. ДУЕТ – це традиції і новації. ДУЕТ – це 

поєднання минулого і майбутнього. Наш університет – лідер сучасної вищої 

освіти в галузі економіки, інформаційних технологій, права, металургії, ме-

ханічної, хімічної та електричної інженерії. Саме тут – високоякісна освіта, 

багаторічні традиції та потужне інноваційне, освітньо-наукове середовище. 

ДУЕТ увійшов у десятку кращих університетів України, відібраних до 

пілотного проєкту «Підприємницький університет».  

До нашого свята прикута увага майже всього міста – у нас сьогодні шановні 

гості: директор департаменту з персоналу ПАТ «АрселорМіттал Кривий 

Ріг» Юлія Чермазович, директор громадської організації «Криворізька 

фундація майбутнього» Олена Лещенко, начальник управління з оп-

тимізації процесів, нав-

чання та розвитку пер-

соналу ПАТ «Арсело-

рМіттал Кривий 

Ріг» Катерина Залоз-

них та ін. Усі вони ба-

жали юним, переборю-

ючи труднощі, долати 

висоти, навчатися і 

розбудовувати нашу 

країну. 

Гості і керівництво 

вишу на честь цієї 

 

28 вересня у 

Держав-

ному 

універси-

теті еко-

номіки і 

технологій 

відбулася  

урочиста  

– посвята   

першокурс-

ників у  

студенти 

 



радісної події поса-

дили перед навчаль-

ним корпусом 

університету дерево 

- як символ міцності 

і перемог. 

Нинішні першо-

курсники особливі. 

Вони здолали не-

абиякі труднощі: 

склали ЗНО під час 

карантину. Тож за-

клики «Залишайся 

вдома», «Навчайся 

вдома» мали велику 

перевагу. Отже, щирі привітання і оплески, подарунки (еко-сумки і футбо-

лки з логотипом університету на згадку про цей день) отримали першокур-

сники від громадської організації «Криворізька фундація майбутнього» і 

ПАТ «АрселорМіттал Кривий Ріг». 

Цього дня відбулося також знайомство з університетом, його аудиторіями, 

керівництвом і викладачами, деканами факультетів, головою профспілки і, 

звичайно ж, із членами ради студентського самоврядування. 

Ну, що ж, студенти Державного університету економіки і технологій, 

у добру путь! З початком нового навчального року!  

  

ГОВОРЯТЬ ПЕРШОКУРСНИКИ 

Микита Кравчук (факультет інформаційних 

технологій): 

- Я буду вивчати у вузі інформаційні технології, 

тому що вважаю, що сфера ІТ-технологій і програ-

мування сьогодні дуже стрімко набирає обертів. Я 

думаю, що через 20 або й менше років, ІТ-сфера 

доб’ється неможливого. Скрізь і у всьому потрібні 

ІТ-шники. Можна сказати, що це правильний напрямок. Наші українці – чу-

дові спеціалісти, їх шанують у всьому світі, з ними рахуються і вони затре-

бувані всюди. Адже наші люди дуже талановиті і працьовиті, і найбільш пе-

редові. Україна, я думаю, прославиться найбільше саме в цій галузі. Ми не 

другорядні, і я хотів би, щоб до нас приїжджали з ін-

ших країн вчитися й оволодівати цією галуззю.  

*** 

Віталіна Волок (технологічний інститут): 

- Я обрала спеціальність не зовсім характерну для 

дівчини. Я думаю, у майбутньому вона мені допо-

може стати успішною. Мені подобається ця про-

фесія, адже моя тітка і мама працюють на «Арсело-

рМіттал Кривий Ріг», мають хороші посади. Вони 

добре влаштувались у житті і я хочу продовжити 

нашу сімейну традицію. 

 

 

“Мистецтво навчання є мистецтво пробуджувати в юних  

душах допитливість і потім задовольняти її”       А.Франс 

 



Посвята в студенти економічного 

інституту 

28 вересня 2020 р. в актовій 

залі Державного універси-

тету економіки і технологій 

за багаторічною традицією 

відбулась перша в житті пер-

шокурсників 2020 року по-

свята у студенти економіч-

ного інституту. Це неза-

бутня подія для кожного сту-

дента, адже з цього моменту 

починається бурхливе та веселе студентське життя 

 

За традицією, першим із вітальним словом до першокурсників економічного 

інституту звернувся в.о. директора інституту Руслан Дутчак, який привітав 

їх з початком навчання у вищій школі, наголосив на перевагах навчання у 

нашому інституті, побажав їм успіхів у навчанні та яскравого студентського 

життя. 

Потім директор інституту познайомив студентів першого курсу із заступни-

ком директора - Вікторією Радько та завідувачами кафедр інституту: завіду-

вачем кафедри економіки та підприємництва Світланою Мацюрою, завіду-

вачем кафедри менеджменту та публічного адміністрування Вітою Мака-

ренко, завідувачем кафедри міжнародної економіки Іриною Максимовою, 

завідувачем кафедри маркетингу Мариною Зав’яловою, завідувачем ка-

федри обліку і оподаткування Оленою Руденко, завідувачем кафедри 

фінансів, банківської справи та страхування Мариною Садовенко, завідува-

чем кафедри іноземних та ділової української мов Сергієи Скиданом. 

Перед першокурсниками виступила голова ради студентського самовряду-

вання економічного інституту Черненко Дар’я. Вона розповіла про сту-

дентську раду інституту, познайомила першокурсників зі студентськими ку-

раторами, а також разом із Великою Анною поділилися «лайфхаками» для 

успішного навчання з нашими першачками.  

Насичене студентське життя, яскраві емоції – тільки попереду! 

БІБЛІОТЕКАР –  

професія вічна і 

магічна 

Це свято не тільки самих 

працівників бібліотек, але й 

читачів. Бібліотека – це вра-

ження, особливе, яке не пере-

дати ані словами, ані обра-

зами. Це особливий  запах, а 

ще тиша, яку не сплутаєш з іншою тишею. Бібліотека – це не просто 

приміщення, де зберігаються книжки. Це простір з особливою  

енергетикою, настроєм, затишком 

Бібліотекар – одна з найдавніших, і не тільки жіночих, професій. Найкращі, 

освічені чоловіки різних епох були бібліотекарями: Лао Цзи, Каллімах, 

Клавдій Птолемей, Святий Кирило, Максим Грек, Габріель Ноде, Денієль 

Дідро, Іммануїл Кант, Іоганн Вольфганг Гете, Брати Грімм, Микола Лоба-

чевський, Михайло Максимович, Микола Закревський, Льюїс Керролл, Іван 

Бунін, Микола Вороний, Мао Цзедун, Борхес.      

Володіти світами, епохами, культурами, давати знання, лікувати, зцілювати, 

допомагати, дарувати задоволення – це все про професію бібліотекар. 

Звісно, що в умовах мегаполісу все дуже стрімко змінюється – модні га-

джети заполонили увесь вільний простір людини. А що казати про інтернет-

манію? Відповідь на будь-яке хвилююче питання кожен шукає в інтернеті, 

навіть не виходячи з дому. Інформації там є багато, не заперечую, але не все. 

Особливо це стосується краєзнавчого матеріалу, стародруків, новинок ху-

дожньої літератури.  

Нас, бібліотекарів, не лякають нескінченні дискусії про майбутнє бібліотеки 

ХХI століття. Незважаючи ні на що, ми усвідомлюємо нашу затребуваність 

і дбаємо про авторитет професійного звання. Ми впевнені, що переможе 

книга, в якому б форматі вона не існувала, і бібліотека, як би вона не транс-

формувалася, а, отже, і ми, бібліотекарі, якою б назвою нас не наділили! 

 Тетяна Караман, завідувач бібліотеки університету. 



Навчальний рік розпочато 
 

Початок нового навчального року – це завжди хвилююче свято, яке не минає 

жодну родину. Воно хвилює і зовсім юних: учнів середніх навчальних за-

кладів; старшокласників, які починають замислюватись про свій вибір жит-

тєвого шляху ще в школі; і, звичайно ж, здобувачів вищої освіти, які вперше 

переступили поріг вишу, та старшокурсників, які вже не перший рік дола-

ють сходинку до омріяної професії. 

 

Свої думки щодо цього свята висловлюють викладачі, 

 співробітники і студенти університету 

Ірина Петрівна  

Васильчук, професор: 

- Незважаючи на те, що 

1 вересня символізує 

закінчення відпустки і 

літа (що завжди сприй-

мається трохи сумно), 

але багаторічна звичка 

в перший день осені 

йти на роботу, змусило 

мене сьогодні хвилюва-

тись і прокинутися 

рано. Я завжди з не-

терпінням чекаю зустрічі зі студентами, особливо з новим потоком. Це для 

мене радість спілкування і можливість навернути студентів на вищі цінності 

й дати їм нові знання. Відчуваю натхнення від того, що у нас дійсно створе-

ний новий навчальний заклад, який виграв від того, що у нас об’єдналися 

технологічний і економічний інститути, і ми за рахунок синергії можливо-

стей цих вузів можемо випускати якісний продукт і готувати гарних 

спеціалістів для нашого, і не тільки нашого, регіону. 

Наталя Миколаївна Смілянська, бібліотекар 1-ї категорії: 

- Початок навчального року – це новий крок у майбуття. Ці почуття залиши-

лись ще зі шкільних років, коли ти йдеш 1 вересня до школи чи інституту. 

Це як початок усього нового, незвіданого, на порозі якого знаходишся. Це 

як Новий рік. 

Можливо, тому 

й таке відчу-

ваєш хвилю-

вання, бо все 

розпочинається 

заново і ти не 

знаєш, як і що 

буде далі. Але 

це святкові хви-

лювання. Ми 

маємо наші 

гарні традиції 

примножувати 

і, відштовхнув-

шись від цього, працювати у новому форматі: і щодо навчання, і щодо під-

ходу до нього. Головне, щоб ми мали ще більше можливостей для розвитку 

і студенти могли реалізувати свої можливості, навчаючись у нашому виші і 

могли проявити себе та визначитись зі своїм майбутнім. 

- Отже, ми вступаємо у новий день – у новоствореному виші – і 

сподіваємось, що це поєднає всіх і принесе нові можливості і нові перемоги. 

Ми будемо намагатися все робити так, щоб наші студенти залишались 

удома і навчалися у кращому вузі нашого регіону – в Державному універси-

теті економіки і технологій, - додає Вікторія Миколаївна Радько, заступ-

ник директора економічного інституту, доцент кафедри економіки та 

підприємництва. 

Григорій Каданер,  

студент 2-го курсу ДУЕТ: 

- Моя спеціальність – «Інженерія програмного 

забезпечення» (факультет інформаційних тех-

нологій). З 9-го класу середнього навчального 

закладу я зацікавився веб-розробкою і вже в 11-

му класі створив свій перший веб-сайт, тому 

вирішив обрати цю спеціальність у ДУЕТ. Я за-

раз розвиваюсь у цьому. У мене є своя команда 

спеціалістів. Ось мій друг – Денис Тухто, і ми з 

ним разом у команді працюємо над серйозними 



проєктами з іноземними компаніями. Ми багато чого знаємо і вміємо, нещо-

давно закінчили роботу в ІT-HUB, зробили сайт для відомого криворізького 

гравера Василя Пілки і багато чого іншого. Прагнемо здобувати у виші 

знання і працювати в цьому напрямку. 

Діана Бондар, сту-

дентка 3-го курсу 

(спеціальність 

«Облік і оподатку-

вання»): 

- Трохи сумно, що 

літо закінчилось (а 

воно було чудовим: 

ми жили в наметах на 

морській косі – з ви-

дом на море, ловили 

медуз, креветок), але 

за півроку я дуже за-

сумувала за інститутом, своїми однокурсниками, викладачами. І хоч ми про-

довжувати навчатися (через карантин) он-лайн, але живе спілкування ніщо 

не замінить. Мені не ви-

стачало «живого» нав-

чання і друзів, яких 

ніщо не замінить. З ми-

нулого року в нас уже 

були спеціалізовані 

предмети і я зрозуміла, 

що це моє, хоча в мене 

є ще й інша професія – 

я вивчаю право (теж 3-й 

курс), тобто паралельно 

навчаюсь і на заочному 

відділенні, і на ден-

ному. 

Отже, перший день для студентів ДУЕТ пройшов успішно – варто по-

дивитися на осяяні та веселі обличчя наших студентів. Хай щастить! 

 

Вітаємо з Днем нотаріату 

2 вересня представники правничої 

професії - нотаріуси, відзначають 

своє професійне свято 

 

День нотаріату офіційно свят-

кується на Україні з 2010 року. Бути 

нотаріусом престижно та почесно і 

водночас відповідально. Нотаріально 

завірений документ або підпис має 

силу законного підтвердження прав і 

намірів людини. 

Прийміть щирі вітання та побажання щастя, здоров'я, благополуччя 

та впевненості у правильності прийнятих рішень! 

 

Zoom-

конференція 

11 вересня фахівці відділу ін-

формаційних та інноваційних 

навчальних технологій Дер-

жавного університету еко-

номіки і технологій провели 

навчання по роботі із систе-

мою Zoom у середо-

вище  MOODLE. 

 

 

 

 



Ідуть 

он-

лайн-

за-

няття 

 

Заняття в університеті з перших днів нового навчального року  

розпочалися на дистанційному режимі 

Студенти розуміють ситуацію, що склалася у зв’язку з карантином, тож 

викладачі намагаються не призупиняти процес навчання, проводячи заняття 

дистанційно. 

Про онлайн-заняття розповідає доцент кафедри міжнародної еко-

номіки Ірина Єгорова: 

- Розпочався навчальний рік, але не як звичайно, а дистанційно. Ми пе-

рейшли на дистанційну форму навчання і вже за цей період адаптувались до 

карантинних умов. Заняття проводяться у режимі онлайн на ZOOM-

конференції. 

Я зі студентами 4-го курсу спілкуюсь по понеділках. Вони вивчають дисци-

пліну «Міжнародне інвестування» (група МЕВ-17-1), а також з міжнародної 

економіки – із четвертокурсниками групи МАР-17-1. У четвер у мене за-

няття на потоці, де третій курс вивчає велику кількість спеціальностей. Ще 

на початку вересня Центр студентських комунікацій надіслав викладачам на 

кожну кафедру всі контакти студентів, тому дуже зручно робити розсилку-

запрошення на відео-конференції в ZOOM. 

По п’ятницях вивчаємо дисципліну «Міжнародні економічні відносини» зі 

студентами 3-го курсу спеціальності «Міжнародні економічні відносини» 

(група МЕВ-18-1). На сьогоднішній день з окремими групами вже освоїли 

по дві-три теми. Специфіка дисциплін, які я викладаю, передбачає 

розв’язання великої кількості задач із побудовою графіків, із розрахунко-

вими формулами – на платформі ZOOM є дуже зручна можливість: дошка 

повідомлень, яка дозволяє онлайн передавати необхідну інформацію. 

Студенти з великим розумінням ставляться до таких занять і активно 

підключаються до роботи. Єдина незручність, що через кожні 40 хвилин до-

водиться входити заново в конференцію, але вже розглянута можливість пе-

реходу на відео-конференції через систему MOODL, де безперервний 

зв'язок більший. Отже, можна використовувати всі ресурси, які є в ній, а та-

кож надавати повідомлення про наступні конференції. 

- Дуже ефективна співпраця, - говорять студенти. - Такий формат прове-

дення занять нас цілком влаштовує. 

 

ВАША БЕЗПЕКА – НАШ   ПРІОРИТЕТ 

Більша частина занять університету на початку навчального року 

була переведена в дистанційний режим. Це заслуга кожного -  

викладачів, які весь час працювали над собою і намагалися покращити 

процес навчання, та студентів, які знову продемонстрували вражаючу 

волю і самодисципліну 

ДУЕТ діє за новими правилами світу часу пандемії. Перехід на ди-

станційне навчання - це наша відповідь на особистий виклик, який вірус ки-

нув  університету. Рішенням про тимчасовий перехід на дистанційне нав-

чання ми взяли на себе відповідальність за здоров’я кожного зі студентів, в 

тому числі першокурсників, які розпочнуть навчання 28 вересня. 

В університеті проведені всі належні заходи дезінфекції, і багато бажаючих 

пройшли експрес-тестування. Ми тримаємо зв’язок з усіма - цілком здоро-

вими і тими, у кого одужання попереду. Ми разом, попри відстань. 

Наш досвід дії на випередження в сучасних обставинах може стати ко-

рисним для інших. Дистанційне навчання - це необхідний крок, щоб за-

побігти поширенню захворювання, і, передусім, турбота про безпеку. Закли-

каємо усю спільноту ДУЕТ бути пильними, дотримуватися усіх вимог адап-

тивного карантину, берегти себе та своїх близьких! 



Вебінар правників юрфаку 

 

14 вересня відбувся вебінар на 

тему: «Карантин і домашнє 

насильство. Що їх поєднує?» 

Захід організовано нововідродже-

ним Криворізьким осередком Ліги 

студентів Асоціації правників 

України, за підтримки Юридич-

ного факультету ДУЕТ. Під час 

вебінару, на онлайн-платформі 

Zoom глядачі почули про: 

🔺домашнє насильство з точки 

зору психології та юриспруденції; 

🔺звідки воно виникає; 

🔺те, як на домашнє насильство вплинув карантин; 

🔺реальні кейси з практики фахівців; 

🔺те, як ти можеш вплинути на ситуацію з домашнім насильством. 

СПІКЕРАМИ БУЛИ: 

Дᴀʙᴏян Єлизавета - асистентка кафедри соціально-гуманітарних наук Дер-

жавного університету економіки і технологій, магістерка психології, психо-

логиня психоаналітичного напрямку. 

Бугаєць Тамара - адвокатка, керівниця Адвокатського Бюро «Тамари Бу-

гаєць», магістерка міжнародного права, тренерка з розвитку навичок роботи 

(soft skills) із вразливими групами клієнтів системи БПД, авторка сертифіко-

ваного тренінгу НААУ для адвокатів: «Організація та проведення допиту, 

дружнього для дитини». 

Анна Неоднича,  

студентка 3 курсу (група ПР-18-1), членкиня РСС. 

Обмін ідеями на Форумі 

 

17-18 вересня в Києві 

відбувся Форум Асоціація 

юридичних клінік України 

- АЮКУ 

 «Потенціал юридичних 

клінік у 

 модернізації 

 юридичної освіти» 

Два дні закордонні та націо-

нальні експерти у сфері 

вищої юридичної освіти об-

говорювали виклики та ін-

новації в освіті правників з 

фокусом на роль юридичних 

клінік у цих процесах. 

Форум Асоціації юридич-

них клінік України наповнений живим обміном ідей та інноваційними ро-

зробками юридичних клінік і мав на меті обговорення методів підвищення 

практичних навичок студентів-юристів, оптимізації та автоматизації юри-

дичних і навчальних процесів, розвитку трендових тематичних напрямів 

освітніх програм підготовки правників. 

У форумі взяла участь представниця Юридичної клініки ДУЕТ, декан юри-

дичного факультету доцент Катерина Дацко. 

⠀Представники кожної клініки прослухали думки національних і закордон-

них експертів щодо еволюції вищої правничої освіти та ролі юридичних 

клінік у ній; про стандартизацію, виклики, спеціалізації та контекст. Два дні 

були: 

⠀ наповнені живим обміном ідей та інноваційними розробками юридич-

них клінік, експертів у галузі права; 

⠀ покликані на автоматизацію юридичних і навчальних процесів; 

https://www.facebook.com/AssociationLegalClinicsUkraine/?__cft__%5b0%5d=AZUNbulrpsXY6NuHqk8MXDvya9CQokmsVAv59YsMfHG8s__WaixE64ThFtu19gIeW17c-xJetpjn6xPm7QEyxWQnWHdNZK-pPMw7gqe_yOHj_UpqpbDEBj4asC0qUtVfGldMyfZeoDXCQan0-6veC0LuXBn-jOjvx3ojkfmPotbsf3bp3KNlp46ztrbIgohX-4KUMR2TVwLqDpT5oz_Sa2UFTrq2utbsdzUYkIE2HqhQzCl2DVrQ6qLlB_Bc56cCHgMwSzIsKWVNlJgLSkeRhatg&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/AssociationLegalClinicsUkraine/?__cft__%5b0%5d=AZUNbulrpsXY6NuHqk8MXDvya9CQokmsVAv59YsMfHG8s__WaixE64ThFtu19gIeW17c-xJetpjn6xPm7QEyxWQnWHdNZK-pPMw7gqe_yOHj_UpqpbDEBj4asC0qUtVfGldMyfZeoDXCQan0-6veC0LuXBn-jOjvx3ojkfmPotbsf3bp3KNlp46ztrbIgohX-4KUMR2TVwLqDpT5oz_Sa2UFTrq2utbsdzUYkIE2HqhQzCl2DVrQ6qLlB_Bc56cCHgMwSzIsKWVNlJgLSkeRhatg&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/AssociationLegalClinicsUkraine/?__cft__%5b0%5d=AZUNbulrpsXY6NuHqk8MXDvya9CQokmsVAv59YsMfHG8s__WaixE64ThFtu19gIeW17c-xJetpjn6xPm7QEyxWQnWHdNZK-pPMw7gqe_yOHj_UpqpbDEBj4asC0qUtVfGldMyfZeoDXCQan0-6veC0LuXBn-jOjvx3ojkfmPotbsf3bp3KNlp46ztrbIgohX-4KUMR2TVwLqDpT5oz_Sa2UFTrq2utbsdzUYkIE2HqhQzCl2DVrQ6qLlB_Bc56cCHgMwSzIsKWVNlJgLSkeRhatg&__tn__=kK-y-R


 спрямованих на розвиток трендових тематичних напрямів освітніх про-

грам підготовки правників та ін. 

Розповідає Катерина Дацко: 

 - Юридична освіта є стрижневим елементом ство-

рення правової держави. І вона, безумовно, має бути 

якісною та надавати максимум практичних навичок 

майбутньому правнику. Саме з цих позицій державні 

органи реформують юридичну освіту, висуваючи до-

даткові вимоги для абітурієнтів, які мріють стати 

правниками. Численна кількість бажаючих стати 

юристами замінюється на тих, хто чітко визначив, 

що хоче стати представником правничої професії. 

Впевнена, що це вірний крок до формування свідо-

мої спільноти випускників-юристів. Вимоги 

змінюються і до нас, надавачів освітніх послуг, адже такі абітурієнти при-

ходять у ЗВО мотивовані і вимагають нестандартних підходів до навчання 

та сучасних поглядів на правові процеси у державі. Юридичні клініки ство-

рюють умови для інтеграції сучасних методів викладання у навчальний про-

цес, які сприяють формуванню навичок правозастосування, критичного ми-

слення, ораторського мистецтва, самопрезентації та роботи у команді. І Фо-

рум Асоціації юридичних клінік, в черговий раз, довів це. 

    Інформує РСС: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Ми з нетерпінням чекали початку нового навчального року. Вже ра-

хували години до того часу, як прийдемо на пари. І ось – звершилося! З 

минулого понеділка магістри і першокурсники зустріли своїх виклада-

чів в аудиторіях, познайомились із ними – згадали один одного та й ро-

зпочали свою студентську мандрівку до Країну Знань, тобто влилися в 

студентське щоденне життя-буття, - говорить Аня Велика. - Студенти 

других-четвертих курсів уже пізнали смак студентства, тож досвідчено 

підійшли до навчання, готуються до семінарських занять і т.д.  

- Ми провели зустріч із першокурсниками, - додає Аня Демченко. – 

Познайомилися з ними, зустрівшись у лаунж-зоні університету. Вони 

розповіли нам про себе, а ми – про наш виш, показали їм відео, щоб вони 

дізналися, що вони отримають, навчаючись тут, а також про наші мож-

ливості. Тепер вони вже пішли на пари, активно вливаються в навчаль-

ний процес. Трішки пізніше, згодом, будемо їх підключати до ради сту-

дентського самоврядування. 

- Першокурсники в перший день  познайомилися зі своїми кураторами, 

- говорить Данило Кушнірук. – І ми вже побачили, які наші першокурс-

ники активні і креативні. Їм усе тут цікаво. Вони прагнуть із перших днів 

навчання долучатися до роботи РСС і до діяльності університету в ці-

лому.  

Катерина Лозівець, голова РСС ДУЕТ, підтримує своїх однодумців і 

зазначає: 

- Ми встигли помітити, що цьогорічний перший курс дуже активний. 

Вони з нетерпінням чекали, коли вже підуть на заняття. Мені здається, 

що перший день для них був аж надто насиченим і захоплюючим: вони 

встигли познайомитися з керівництвом університету, із завідувачами ка-

федр, із кураторами. Ми провели для них таку екскурсію і вже з нетер-

пінням чекаємо, коли розпочнемо з ними працювати разом. 

 



У Міжнародний день  

солідарності журналістів 

8 вересня у світі відзначають 

Міжнародний день солідарності 

журналістів. Його було проголошено 

в 1958 році за рішенням  

IV конгресу Міжнародної організації 

журналістів (МОЖ) – найстарішого  

і найбільшого інтернаціонального 

журналістського об’єднання у світі 

Дата 8 вересня була обрана не випадково. Саме в цей день у 1943 році в Бер-

ліні був страчений фашистами чехословацький журналіст, літератур-

ний і театральний критик, публіцист, активіст чехословацької ком-

партії Юліус Фучик. Він був заарештований гестапо у квітні 1942 року. У 

нацистських катівнях Юліус не залишив професію і встиг написати 

книгу «Репортаж з петлею на шиї» (чес. Reportáž psaná na oprátce), за яку був 

посмертно в 1950 році удостоєний Міжнародної премії Миру. Традиційно в 

день солідарності журналістів у багатьох країнах проходять збори та конфе-

ренції, на яких медійники діляться досвідом і відзначають найдостойніших 

у своєму середовищі. 

Говорить Ольга Гончар, журналістка (головний 

редактор у Експерт-КР): 

- У Міжнародний день солідарності журналістів 

варто більше дізнатися про Юліуса Фучика, на 

згадку про якого цю дату і запроваджено. Варто по-

читати про журналістів, наприклад, Білорусі, які 

зараз зазнають утисків у боротьбі за права і сво-

боди людини в рідній країні. Зрештою, варто 

підтримати українських журналістів, які чинять 

опір беззаконню влади, хоч їх не пускають на 

публічні заходи і застосовують тиск. Варто зга-

дати, що справжні журналісти – це вартові здоро-

вого суспільства. Підтримайте журналістів словом, 

постом у соцмережах або фінансовим внеском на розвиток редакції – це 

буде найкращий вияв солідарності з ними. 

Свою думку висловлює Олена Гончаренко,  

доцент кафедри іноземних та української мов: 

- Підготовка студентів журналістів-міжнародників 

ведеться вже два роки в нашому університеті. Ми 

підготували вже другий і третій курси, тим самим 

доєдналися до когорти журналістів всесвітніх ор-

ганізацій і безпосередньо до нашої місцевої жур-

налістської організації. На сьогоднішній день це 

одна із найнебезпечніших професій, і про це знають 

наші студенти з першого курсу. Їм доведеться 

брати участь у різних аспектах життя: соціальному, 

політичному, а сьогодні ще й військовому. Ми ба-

чимо, скільки військових кореспондентів знахо-

диться на сході країни. Отже, сьогодні журналісти 

– це волонтери, вони є посередниками, які зв’язують нас із багатьма пробле-

мами сьогоднішнього дня, де вирішуються справи не лише словом, а й 

ділом. Журналісти долучаються до процесу, так би мовити, окультурення і 

просвітлення нашого суспільства. Це дуже важливо навчати молодь налаго-

джувати мости миру. Саме журналісти завжди знаходяться на передовій. 

Вони є виявом нашого громадянського суспільства, показують шляхи 

вирішення проблем, що існують у ньому. Коли студенти бачать ці можли-

вості, вони кажуть, що хочуть бути дипломатами чи міжнародниками, без-

посередньо долученими до процесу міжнародних 

відносин. Отже, не побоюсь повторити, що жур-

наліст у цьому плані відіграє провідну роль. І наше 

завдання – підготувати, дати базові поняття і, го-

ловне, цінності, які нас об’єднають. Вони в нас є – 

національні і загальнолюдські. І коли журналіст 

засвоює ці поняття, тоді він поширює їх, і тим са-

мим ми стаємо ближчими одне до одного і 

прагнемо миру, здобуваємо його в наших серцях і 

будуємо державу.  

Додає кілька слів Олександр Тирса, студент  

2-го курсу спеціальності «Міжнародні  

відносини, суспільні комунікації та  

регіональні студії»: 

https://www.facebook.com/expertkr/


- Я вперше звернув увагу на це свято - Міжнародний день солідарності жур-

налістів. І я радію, що належу до цієї когорти сміливих людей. Мрію стати 

журналістом-дипломатом, адже вони комунікують зі світом, уміють знахо-

дити спільну мову з різними категоріями людей. Я входжу вже в цю про-

фесію. Маю практику навчання і роботи на дуальній освіті: півроку рацював 

і багато комунікував з людьми, а також працював із документами в 

сервісному центрі «Єдине вікно» (з надання інформації і документів). Це 

була вже справжня практика, де я навчався знаходити спільну мову з різ-

ними людьми.  Мені сподобалось там працювати. У чому солідарність жур-

налістів? – запитую я себе. – Особливість професії журналіста вбачаю в 

тому, що вони всі достатньо сміливі люди, просвіщають маси, несуть до-

стовірну інформацію. Основне, вважаю, давати правдиву інформацію та 

вміти донести її до людей. 

  

Неймовірна  

новина для  

наших  

сту-

дентів! 

ДУЕТ йде завжди у ногу з часом і саме зараз уклав договір про співпрацю 

з онлайн-школою MOTION SCHOOL, заснованою практикуючими 

спеціалістами  рекламної агенції "Motion eye". 

Тепер, навчаючись у ДУЕТ, наші студенти мають можливість вивчити 

будь-який сучасний навик за суперціною 900 грн./міс. тільки для студентів 

нашого університету!    

http://motionschool.in.ua/  

Інстаграм: @motion.school 

Фейсбук:  @motion.school.animation  067 64 705 64 

Фасилітація: запрошуємо  

на навчання 

Практикум "Інструменти фа-

силітації" 5-й потік, 

 вересень 2020 та підвищення 

кваліфікації 

 

У рамках підготовки Школи фа-

силітатора (осінь 2020), запро-

шуємо Вас приєднатись до 5-го по-

току онлайн-практикуму "Інстру-

менти фасилітації для проведення ефективних навчальних заходів в онлайн-

форматі" + Cертифікат підвищення кваліфікації 30 годин (включаючи ди-

станційну та самостійну роботу), 1 кредит ECTS.  

Зустріч № 1 - 19 вересня 

 Що таке фасилітація. 

 Її відмінність від традиційної роботи з групами. 

 Віхи розвитку та основні школи фасилітації. Навички та компетенції 

фасилітатора навчальних заходів. 

 Емоційний зв'язок через залучення. 

Зустріч № 2 - 23 вересня 

 Основні методи фасилітації навчальних активностей. 

 Дизайн навчальних подій та організація ефективної роботи. 

 Спільна рефлексія та зворотній зв'язок від учасників/ць 

Зустріч № 3 - 26 вересня 

 Як підготувати себе та цифровий простір. Огляд основних цифрових 

платформ. Адаптація навчальних продуктів та групових процесів до 

онлайн-формату 

http://motionschool.in.ua/
tel:067%2064%20705%2064


Навчання  

для викладачів 

  

ДУЕТ заохочує 

до  

самовдосконалення 

«Щоразу, коли людина чи підприємство вирішують, що досягли успіху, 

прогрес припиняється» 

Для ДУЕТ це кредо, яке ми щодня втілюємо в життя. Кожен із нас працює 

над собою, а щоб ефективно організувати цю роботу, в університеті діє по-

тужний Інститут інноваційної освіти та розвитку. Важливим напрямом 

діяльності інституту є проведення навчання і тренінгів для викладачів. Пер-

шими серед запланованих заходів стала серія занять із використання інфор-

маційних технологій в організації навчального процесу. 

Протягом кількох днів викладачі Технологічного інституту проходили нав-

чання з використання можливостей Освітнього порталу «MOODLE», яке 

було проведене згідно «Дорожньої карти заходів Центру експертизи у гір-

ничо-металургійній галузі» на поточний навчальний рік. Розібратися в усіх 

хитрощах наповнення навчальним контентом освітнього середовища та 

особливостях управління ним допомагали керівник Центру експертизи про-

фесор Ірина Васильчук і провідний фахівець відділу інформаційних та інно-

ваційних навчальних технологій Наталія Леонченко. 

 Для викладачів, які вже працюють із MOODLE, проведено майстер-клас по 

роботі з системою Zoom у навчальному середовищі. Здобуті навички по-

легшать взаємодію зі студентами та допоможуть інтегрувати різні плат-

форми для навчання. 

Ініціатором і головним натхненником процесу самовдосконалення став  

Інститут інноваційної освіти та розвитку ДУЕТ. 

 Підготовка проєкту Колективного  

договору 

3 вересня 2020 р. відбулося чергове засідання робочої комісії з підготовки 

проєкту Колективного договору на 2020-2022 рр. між стороною робо-

тодавця та профспілковою стороною 
До складу робочої комісії увійшли 14 осіб: О.Ю. Астаф’єв,  Н.С. Білоконь, 

Н.В. Волошанюк, М.М. Голікова, Т.М. Заіка, Н.Г. Леонченко, О.В. Тюга-

нова, А.В. Максимова, Г.М. Панченко, Д.В. Пополов, Н.А. Сергєєва, Н.В. 

Сусло, О.А. Теличко (у відпустці).Очолює роботу комісії голова В.В. Орлов. 

Підготовлені проєкти чотирьох розділів. Відбулося їх обговорення.  

Під час обговорення були внесені певні пропозиції 

 

Конференція ППО: завдання визначені 

14 вересня 

відбулася  
чергова  
конферен-

ція пер-
винної 

профспіл-

кової  
організації  

 
На конференції розглядалися організаційні і внутрішньоспілкові питання 

роботи ППО саме працівників освіти і науки України. Визначено основні 

завдання і напрямки роботи профспілкової організації із урахуванням су-

часних викликів, що пов’язані як зі станом економіки в країні, так і зі станом 

у сфері освіти та епідеміологічної ситуації.  

Визначено першочергові заходи, які будуть проводитися у першому  

семестрі цього року. 

   



Курси підвищення кваліфікації 

для держслужбовців 

17 вересня 

Центр кар’єр-

ного та  

професійного  

розвитку 

ДУЕТ розпо-

чав курси 

підвищення 

кваліфікації 

для держс-

лужбовців 

 

Першими слухачами курсів стали представники органів державної 

влади, зокрема Головного управління Пенсійного фонду України  

в Дніпропетровській області. 

Курси розпочалися зі вступного онлайн заняття, на якому були презентовані 

основні модулі програми, а також представлені викладачі, що долучились 

до її розробки. Програму очолює в.о. проректора з науково-педагогічної та 

виховної роботи, кандидат наук з державного управління, доцент Валентин 

Орлов.  

На курсах розглядатимуться найактуальніші питання у сфері публічного 

управління та адміністрування. Окрема увага приділятиметься сучасній ре-

формі органів державної влади, антикорупційним заходам, питанням ко-

мунікації, лідерства тощо. Всебічний аналіз цих питань та професійні по-

ради надаватимуть д.е.н. проф. Ірина Васильчук, к.е.н. Катерина Дацко, 

к.е.н. доцент Наталя Ізмайлова, к.п.н. та досвідчений практик Вікторія По-

лякова.  

Розроблена програма вирізняється тим, що поряд з професійним зростанням 

зосереджена на особистісному розвитку всіх учасників й побудована на 

принципах філософії «Навчання протягом життя».  

 

Тренінг для викладачів  

і службовців 

23 вересня в  

університеті  

відбулося перше 

заняття-тренінг 

«Особливості ви-

користання  

освітнього сер-

вісу Google Class-

room в умовах  

дистанційної 

освіти» 

 

Центр експертизи у гірничо-металургійній галузі в цьому навчальному році 

продовжив роботу з організації циклу безкоштовних тренінгів для виклада-

чів із підвищення педагогічної майстерності. На тренінгу було розглянуто 

базові навички програми Google Classroom. Провела заняття К.П. Голікова, 

к.е.н., доцент кафедри економіки та підприємництва, заступник керівника 

Центру студентських комунікацій ДУЕТ. 

ГОВОРЯТЬ ВИКЛАДАЧІ 

Ірина Васильчук, професор кафедри фінансів, банківської справи  

та страхування, керівник Центру експертизи у гірничо-металургійній 

галузі: 

- Під егідою Центру експертизи у гірничо-металургійній галузі ми продов-

жуємо в цьому році цикл тренінгів, пов'язаний із підвищення педагогічної 

майстерності викладачів. У нас проводилися вже подібні тренінги, напри-

клад, такі, як опановувати програму Moodle. Його  для співробітників тех-

нологічного інституту провела Наталя Леонченко. Сьогодні було проведено 

тренінг для всіх бажаючих з опанування можливостей з Google Classroom. 

Наступний тиждень буде присвячений роботі із ZOOM. Всі бажаючі можуть 

у ній взяти участь і підвищити свою майстерність в умовах дистанційного 

навчання. 



Катерина Голікова, заступник керівника ЦСК, доцент кафедри  

економіки та підприємництва: 

- Google Classroom – дуже цікава онлайн-можливість для будь-якого викла-

дача, оскільки вона проста у використанні, у ній не так багато опцій, але 

вона дуже корисна. Адже поєднується з Google-поштою та іншими додат-

ками: Google-таблицями, Google-документами, Google-малюнками та ін-

шими додатками. Маючи пошту на gmail, є можливість створити таку 

своєрідну базу для студентів, щоб спростити дистанційне навчання. Таким 

чином, забезпечити повне відображення навчання. Це така двостороння 

можливість.  

Google Classroom – проста у використанні, тому що тут не потрібен модера-

тор у порівнянні з іншими системами. Тут як власник пошти ви є сам моде-

ратором і контролюєте весь процес задавання завдань різного типу, з вико-

ристанням різних форм і, відповідно, контролюєте здачу цих завдань сту-

дентами. Додаткових інших модераторів не потрібно. 

Наталя Ізмай-

лова, доцент ка-

федри фінансів, 

керівник Центру  

професійного та 

кар’єрного ро-

звитку Інсти-

туту інноваційної 

освіти: 

- Хочу сказати, що 

сьогодні ми навчи-

лися користуватися 

програмою Google Classroom із самого початку. Нас навчили, як створити 

клас, як запрошувати студентів до цього класу, як розміщувати завдання і 

створювати лекційний масив, як можна додати індивідуальну та самостійну 

роботу, тобто всі компоненти, які входять до поточного оцінювання знань 

протягом семестру.  

Я, для себе, побачила нові можливості використання цієї програми для ор-

ганізації проведення курсів підготовки до ЗНО для школярів, які ми будемо 

започатковувати з жовтня цього року. Побачила, як можна використовувати 

цю програму для студентів заочної форми навчання, з якими ми не 

працюємо протягом семестру, і також це дуже цікаво для дистанційного нав-

чання. 

Ірина Єгорова, 

 доцент кафедри 

міжнародної  

економіки: 

- Сьогодні ми були 

на тренінгу про 

особливості вико-

ристання освітнь-

ого сервісу, який 

називається Google 

Classroom.  

Багато цікавого і корисного ми дізналися про цей інструмент, причому: яким 

чином формувати завдання, як приєднати до нього студентів, як вести курс 

занять із ними. Для мене, особисто, це було цікаво, бо, по суті, це ще одна 

альтернатива роботи зі студентами, використовуючи не тільки ZOOM, а ще 

й і цей сервіс. Причому є тут можливість виставляти оцінки студентам, да-

вати завдання і контролювати строки їх виконання.  

                                                                                            

*** 

Отже, будемо  

користуватися цим  

нововведенням, тому 

що основна ін-

струкція щодо за-

стосування у нас 

уже є – все це  

будемо використо-

вувати у своїй 

 праці 

 

*** 



Економіка: 

 «ВЗАЄМОВІДНОСИНИ» 

Спеціальність – у слові, слово –  

у спеціальності 

Підприємництво, торгівля та біржова діяльність 

 
Людина є соціалізованою істотою і кожного дня мусить контактувати з ін-

шими членами суспільства у різних питаннях, в тому числі у справі ділового 

партнерства. Але щоб успішно інтегруватися у соціум, необхідно вміти пра-

вильно будувати взаємовідносини з іншими людьми. 

В економіці взаємовідносини - це сукупність дій і рішень учасників ринку, 

спрямованих на забезпечення максимальної ефективності функціонування 

різних сфер економічної діяльності. 

Щоб змоделювати взаємовідносини в економічній діяльності взагалі і в 

підприємницькій, біржовій та торгівельній діяльності, зокрема, необхідно 

враховувати дію об'єктивних економічних законів і макро- та мікроеко-

номічних тенденцій розвитку вітчизняної і світової економіки. 

Розуміння механізму дії 

цих законів, уміння визна-

чати трендові закономір-

ності економічного ро-

звитку дозволяє будувати 

успішні взаємовідносини 

між учасниками ринкової 

економіки.  

Цьому мистецтву і навча-

ють на спеціальностях 

«Підприємництво, 

торгівля та біржова 

діяльність» та «Еко-

номіка». 

  

Тиждень занурення  

у сферу маркетингу  

та фінансів 

 

РЕЄСТРУЙСЯ НА UGEN CHALLENGE MARKETING&FINANCE 

 щоденні виступи компаніи ̆; 

 асесмент-центр* на перевірку твоїх soft skills; 

 канал з можливостями від роботодавців; 

 чат для спілкування з рекрутерами компаніи ̆. 

 Винагороди UGEN Challenge Marketing&Finance:  

— подарунки від компаніи ̆ за найкращі запитання на вебінарах; 

— сертифікати для учасників, які пройдуть усі вебінари; 

— призи для найкращих учасників асесмент-центру; 

— переможець, який набере наи ̆більшу кількість балів на асесмент-центрі, 

отримає екшн-камеру  

 21 – 26 вересня, онлайн. Компанії-учасники: Coca-Cola HBC, Unilever, 

JTI, BAT, F3Nix, Правекс Банк, Укртелеком, Philip Morris, lifecell. 

Реєстрація на UGEN Challenge Marketing&Finance >> 

*Асесмент центр — метод оцінки soft skill кандидатів на роботу. 

 

 

  

https://casers.esclick.me/CsI6kh5gA0Gu
https://casers.esclick.me/CsI6pNkvM4Gu


Цікаво й повчально  

проходять  

заняття 

Два тижні дистаційного навчання  

промайнули на одному диханні 

Для спеціальності «Міжнародні економічні 

відносини» онлайн-заняття відкрили нові 

можливості. На лекціях і практичних за-

няттях студенти знайомилися з онлайн ре-

сурсами функціонування міжнародного 

бізнес-середовища. Разом із викладачем, 

доцентом кафедри міжнародної економіки Ганною Пурій майбутні фахівці 

з міжнародної економічної діяльності опановували програмні ресурси 

здійснення професійної зовнішньоекономічної діяльності. 

Цього семестру за навчальним планом зі своїм куратором Ганна Володи-

мирівна (група МЕВ-17-1) опановує фахові компетентності, такі як: «Євро-

песька інтеграція» та «Міжнародна економічна діяльність України». Саме 

на початку опанування європеської інтеграції доцільним було використати 

дивовижні онлайн відео-ресурси з оглядом про кожну країну – члена ЄС для 

візуалізації. Згодом, цікавою і змістовною була ділова гра з онлайн-

підрахунком голосів країн – членів ЄС. 

На практиктичних заняттях з дисципліем «Міжнародна економічна діяль-

ність України» у програмі «QD Proffesional» студенти не тільки ознайоми-

лися із реальними ресурсами здійснення зовнішньоекономічної торгівлі, але 

і проаналізували найбільш завантажені пункти пропуску на кордоні в ре-

жимі реального часу.  

Звичайно, подання лекційного матеріалу з презентаціями є зручним і для 

студентів, і для викладачів. Отже, можемо підвести підсумок: дистанційне 

навчання було не тільки безпечним (з огляду на карантин), а й цікавим і ко-

рисним.  



ВІТАЄМО ТИХ,  

хто любить спорт! 

Традиційно у другу суботу вересня відзна-

чається свято всіх прихильників здорового 

способу життя, фізкультурників, спортс-

менів, ветеранів спорту – День фізичної 

культури і спорту. Україна завжди слави-

лась своїми спортивними талантами, 

фізичне виховання – це здоров’я нації. А наш університет виховав багато 

талановитої молоді, яка із задоволенням займається футболом, волейболом, 

легкою атлетикою та іншими видами спорту. 

За всіх часів саме здорові духом і тілом люди складали опору суспільства, 

адже спорт не тільки дає здоров'я, він загартовує характер і волю. Отож, 

наше спільне завдання – залучати до спортивної зали, на майданчики 

якнайбільше молоді. 

Шановні спортсмени, тренери, працівники організацій та установ 

фізичної культури і спорту та шанувальники спорту! 

Від щирого серця вітаємо вас із Днем фізичної культури і спорту,  

святом здорових, цілеспрямованих людей! Прийміть найщиріші 

вітання з нагоди свята. Бажаємо всім здоров’я, довголіття,  

спортивних і життєвих перемог, плідної праці та успіхів 

 у всіх звершеннях! 

 

 

 

 

 

Осіннім вечором… 

Наші криворізькі пейзажі 
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